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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. május 4. -én 
megtartott, rendkívüli nyílt üléséről. 
 
 
Jelen vannak: Szabó Sándor polgármester 
 Bálint Andrea alpolgármester 
 Thomka Noémi képviselő 
  Mlinkó Nándor képviselő 
  Hrtyán Péter képviselő 
  Fehér Melinda képviselő 
 
   
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző. 
     
Szabó Sándor polgármester: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait, és 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 tagjából 6 jelen van, Fekete Anna alpolgármester 
igazoltan távol, a másik teremben dolgozik egy pályázat elszámolásán, így az ülésünk 
határozatképes.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom, Thomka Noémi képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek 
Várnai Ildikó jegyzőt. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
és Thomka Noémi képviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután a polgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 

1./ Salgótarjáni Katasztrófavédelmi Kirendeltség tevékenységéről szóló tájékoztató 
tudomásulvételéről szóló döntés. 
Előterjesztő: Szabó Sándor polgármester 
 
2./ Vanyarcon kialakult közbiztonsági helyzettel kapcsolatos teendők, lehetséges 
megoldásokról szóló döntések meghozatala. 
Előterjesztő: Várnai Ildikó jegyző 
 
3./ Egyebek 
  - Óvodai kirándulás 
  - Óvodai ballagás 
  - Gyermek nap 
   

A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta a napirendi pontot. 

 

1./ Salgótarjáni Katasztrófavédelmi Kirendeltség tevékenységéről szóló tájékoztató 
tudomásulvételéről szóló döntés. 
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Szabó Sándor: 
Ennek a napirendnek a tárgyalása, a múlt ülésünkön elmaradt. Ismételten megküldtük a 
tájékoztató beszámolót mindenkinek, kérem döntésüket. 
 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

22/2023.( V. 04.) számú képviselő-testületi határozata: 
/Katasztrófavédelmi Kirendeltség beszámolója. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy a Salgótarjáni Katasztrófavédelmi Kirendeltség tevékenységéről szóló tájékoztatót 
tudomásul veszi. 
 
Határidő: azonnal. 
Felelős: jegyző 
 

2./ Vanyarcon kialakult közbiztonsági helyzettel kapcsolatos teendők, lehetséges 
megoldásokról szóló döntések meghozatala. 

 
Szabó Sándor: 
Gondolom mindannyian látták, a „Házon kívül” riportját, és hallottak a vasárnap, civil 
kezdeményezéssel megtartott lakossági fórumról. A riporthoz nincs különösebb hozzáfűzni 
valóm, bár a nyilatkozatom erősen meg volt vágva, és sajnos egész más képet festett rólam, 
mint ami valójában elhangzott, de ez a média, és hírt kell csinálniuk. A lakossági fórumon kb. 
50 választópolgár vett részt, és a legtöbben a saját sérelmeik fejemre olvasásán kívül nem 
igen szolgátak használható javaslatokkal, de ami elhangzott abból a leglényegesebbek a 
következők voltak. 
Telepítsen az Önkormányzat még több kamerát. 
Alkalmazzunk közterületfelügyelőket, akik 24 órában nézik a felvételeket 
Keressük meg a térségünk országgyűlési képviselőjét 
Jelezzünk a rendőrség felé, a Kapitányasszonyoknak stb. 
A polgárőrség dolgozzon hatékonyabban 
stb. 
 
A rendőrséggel folyamatos kapcsolatot tartok, ma délelőtt többször beszéltem a Pásztói 
kapitányasszonnyal, aki minden támogatást megígért, sőt, ha az önkormányzatunk kéri, akkor 
írásos beszámolót küld a tevékenységükről, és az ülésen személyesen is részt vesznek .Külön 
akciótervet készítenek Vanyarcra, a drogprevencióba be szeretnék vonni az óvodavezetőt, a 
családsegítőt, a nyugdíjasklubbot. 
 
 
A Balla Mihály Úrral is beszéltem többször, és minden lehetséges fórumon kértem már 
segítséget, de úgy látszik a nyilvánosság jobban megmozgatja, az illetékes hatóságokat. Ma 
delelőt még a megyei kapitányságról is személyesen kerestek meg. 
A polgárőrség állománya jelenleg 39 fő, ebből kb. 10-15 fő, aki aktív a többiek idősek. 
Munkájukat önkéntesen díjazás nélkül végzik. Felhívásukra, miszerint önkéntes jelentkezőket 
várnak, egyetlen jelentkező sem volt. 
Amit most tenni tudunk, az további kamerák beszerzése, és telepítése, de azt azért látjuk, 
hogy a jelenleg működő 16 közterületi kamera sem volt nagy visszatartó erő. 
Hoztam egy térképet, szeretném, ha kijelölnénk, hogy hová lenne érdemes még kamerákat 
szerelni. 
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A képviselők térképen jelölték a lehetséges helyszíneket 
 

Szabó Sándor: 
Tehát a meglévő 18 kameránkból kettő nem működik (villámcsapás miatt) azokat pótolni kell. 
Ezen kívül további 10 kamera megvásárlására és felszerelésére lesz szükség. Erről 
árajánlatokat fogunk kérni több helyről, majd ezek ismeretében hozunk döntést. 
Településünkön vásárolt ingatlant egy Francia állampolgár, aki felajánlotta, hogy vásárol 
három kamerát, úgy volt, hogy eljön az ülésünkre, de sajnos más elfoglaltsága miatt most nem 
tud itt lenni, vele is fogok külön tárgyalni. 
 
Hrtyán Péter: 
Mennyibe kerülnek a kamerák nagyságrendileg? 
 
Szabó Sándor: 
Az árajánlatokból kiderül, de százezres nagyságrendekről beszélünk, hiszen az új kamerákat a 
meglévő rendszerbe kell majd bekötni, tehát nem lehet akármilyen olcsóbb eszközzel 
megúszni. 
A fórumon elhangzott, hogy vegyünk napelemes kamerákat pár tízezer forintért, de azt 
mondták, hogy azok télen nemigen működnek, és mivel mozgás 
érzékelősök, így mozgó autót nem tudnak rögzíteni. 
 
Hrtyán Péter: 
Szerintem meg tudnak. Lehet, hogy működnének. 
 
Szabó Sándor: 
Minden eshetőséget számba veszünk, de nem lehet tudni, hogy lesz-e a kameráknak bármiféle 
visszatartó ereje, a lakosság megnyugtatása miatt viszont fontos. 
 
Bálint Andrea: 
Nagyon sok házon van már kamera. Szerintem kérni kell olyan ajánlatokat is, ami három 
biztonsági fokozatban (1. mozgásérzékelő reflektorok, 2. riasztó rendszerek, 3. kamera 
rendszerek) három árajánlatot ad a már most is jelenlévő ( önkormányzati) szolgáltató .Össze 
kell állítani ebből egy csomagot, és a lakosságnak kiajánlani, hogy ki-ki pénztárcája szerint 
vásárolhasson, ha igényt tart rá. Ha nagy tételben rendelünk, talán még olcsóbban lehet 
hozzájutni. 
 
Thomka Noémi: 
Sok helyen láttam, hogy a településre bevezető utaknál a táblákra felteszik a „kamerával 
őrzött terület” feliratot. Lehet, hogy lenne visszatartó ereje. 
 
Bálint Andrea: 
Én szükségesnek tartanám drogprevenciós előadások szervezését a Művelődési Házba. Lehet, 
hogy a szülők elhoznák a gyerekeiket. 
 
Mlinkó Nándor: 
Meg kellene hívnunk a polgárőrségünk vezetőségét is, hogy számoljanak be 
tevékenységükről. Arról, hogy milyen a vezénylésük, hogyan naplózzák az észlelt 
eseményeket. Meg kell beszélni velük, hogy lehetne hatékonyabb a munkájuk, esetleg több 
anyagi forrás megítélésével az önkormányzat részéről. 
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Szabó Sándor: 
A magam részéről javaslom egy nyílt levél megfogalmazását, a Pászti Kapitányasszonynak, a 
Megyei Kapitányasszonynak, és Pintér Sándor Belügyminiszter Úrnak címezve. Ahhoz, hogy 
a levélnek nagyobb nyomatéka legyen, be kell vonni a lakosságot, és aki csak teheti, és egyet 
ért a levélben foglaltakkal az névvel, címmel írja alá. Talán ennek lesz eredménye. A levélben 
fokozott rendőri jelenlétet és egy körzeti megbízott kihelyezését kérjük. A KMB-nak 
biztosítunk lakást, irodát. 
Holnap mindenkinek elküldjük a levél tervezetét, kérem mindenki nézze át, és fogalmazza 
bele még, amivel ki szeretné egészíteni. 
Az aláíróíveket kitesszük boltokba, lottózóba, postára, rendelőbe. Remélem sokan 
csatlakoznak majd. Egyenlőre ennyit tudunk tenni. 
Mielőtt tovább mennénk, szeretném megköszönni Mlinkó Nándor, és Bálint Andrea 
képviselőtársaimnak, hogy személyesen is részt vettek az egyik tolvaj elfogásában, sőt ők 
látták meg az úton a lopott holmival sétáló tolvajt, és nem vártak senkire hanem üldözőbe 
vették, majd az általuk értesített rendőrség segítségével az időközben menekülésre 
kényszerített tolvajt el is fogták. Igaz, hogy az elkövetőt másnap már kiengedték, de azért ez 
derék, és bátor  cselekedet volt.  
 
Thomka Noémi: 
Ha ezt a témát most lezártuk, akkor szeretném kérni a testület hozzájárulását az óvodai 
kirándulásunk buszköltségének kifizetéséhez. A belépőket a jótékonysági vásár bevételéből ki 
tudjuk fizetni, de a buszköltségre kellene még 85.000 forint. 
 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal a következő határozatot hozta: 

22/2023.( V. 04.) számú képviselő-testületi határozata: 
/Óvodai kirándulás buszköltség térítésének jóváhagyása. / 

 
1./Vanyarc Község Önkormányzatának Képviselő-testülete jelen határozatával akként dönt, 
hogy az óvodások év végi kirándulásának buszköltségére 85.000 forint kifizetését jóváhagyja 
saját költségvetése terhére. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: jegyző 
 
Thomka Noémi: 
Köszönöm. Tájékoztatom a képviselőket, hogy az óvodai ballagás május 26.-án pénteken, a 
művelődési házban lesz megtartva. 
 
Mivel több napirendi pont nincs, így a polgármester megköszönte a részvételt, és az ülést 
bezárta. 

Kmf. 
 

------------------------   -------------------------- 
Szabó Sándor            Várnai Ildikó 

polgármester           jegyző 
 
 

----------------------------------------------------- 
Thomka Noémi 

Jegyzőkönyv-hitelesítő 


